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Möt Carina 
Hellström
BB-ockupanten från 
Sollefteå som blev 
 Regionpolitiker.

Viktiga  
yrkesutövare
Pandemin visar behovet 
av att uppvärdera de 
samhällsbärande yrkes-
arbetarna. Möt två av 
dem i Örnsköldsvik som 
ger sitt allt.

Rättvis 
klimat politik
Klimatet väntar inte.  
Vi behöver satsningar 
och investeringar som 
ställer om ekonomin  
med en rättvis klimat-
politik i fokus som  
skapar nya jobb. 
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Vi bygger 
Sverige 
starkare 
med jobb, jämlikhet 
och framtidstro

Nooshi  
Dadgostar 
om den viktiga 
framtidstron
sid  5

Sandro 
Scocco

Vänster partiets nya 
chefsekonom

sid 4

1 maj 2021
– vår dag,  
vår framtid! 
Vänstern står stark med 
en politik som ser till  
att kraftiga satsningar  
görs på välfärden, 
äldreom sorgen och en 
grön omställning.  
Vänstern har förslagen 
på hur vi skapar jobb och 
trygghet för vanligt folk 
istället för skattesänk
ningar för de rikaste.  
Det är alla vi som bor i 
Sverige som tillsammans 
bygger Sverige starkare.

Den 1 maj samlas vi  
alltid på arbetarnas dag 
och tillsammans med  
Vänsterpartiet kräver vi  
rättvisa och solidaritet.

I år kan vi inte demon
strera tillsammans på 
gator och torg. Istället blir 
det ett livesänt första-
majfirande. Det blir  
musik, kultur och samtal 
med spännande gäster 
och tal av Vänster partiets 
nya partiledare Nooshi 
Dadgostar under parollen  
– Jobb, jämlikhet och 
framtidstro. 

Visa att du också firar  
1 maj genom att flagga 
rött från ditt fönster. 

11.45
1 maj live
på Vänsterpartiets  
Facebook-sida eller på  
vansterpartiet.se
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Ivar Eriksson,  
71 år, egenföretagare
– Den viktigaste jämlik
hetsfrågan för mig är av 
ekonomisk natur. Under 
lång tid har klyftorna 
ökat och de svagare i 
sam hället har fått stå 
tillbaka. Det handlar 
inte bara om mer peng
ar i plånboken utan i 

hög grad om resurser till vård, skola och omsorg.

Abdelrahman Gumaa,  
59 år, lokalvårdare
– Integration av ut
landsfödda människor. 
De måste känna sig 
som en del av samhället 
genom arbete, tjäna 
sina egna inkomster 
och betala skatt. Dessa 
människor har svårt att 
komma in på arbets

marknaden. Politiker borde prata med dem och 
inte tala negativt om dem. 

Vänstern i Örnsköldsvik ges ut av Vänsterpartiet Örnsköldsvik i samarbete med Zetkin Foundation. Redaktion: Mats Billberg Johansson, Nina Orefjärd, Ulrika 
Ödebygd, Sebastian Nygren, Daniel Sestrajcic. Ansvarig utgivare: Daniel Sestrajcic. Upplaga: 9 200. Tryck: Hall Media Tryck AB, 2021. Vänstern i Örnsköldsvik  
är en del av skriftserien Folkviljan.

Jämlikhet innebär att alla människor är lika 
mycket värda men det innebär också att alla 
människor bör ges samma möjligheter trots 
olika förutsättningar. Det är ett grundfundament 
i Vänsterpartiets politik. Sverige ska vara ett 
jämlikt land. 

Idag har (o)jämlikhet blivit ett högaktuellt 
begrepp. Sverige är det land i västvärlden där 
ojämlikheten ökat mest de senaste decennierna. 
Under alliansens tid vid makten tog den för
ödande utvecklingen fart. De förde en politik 
som ökade inkomstskillnaderna och ledde till 
mindre omfördelning av samhällets resurser. De 
rika blev rikare och de fattiga fattigare. Det är en 
politik som innebär att kommuner och regioner 
inte får täckning för sina växande kostnader vil
ket leder till försämrad samhällsservice. Tyvärr 
har S under sina år vid makten inte ändrat på 
detta.

Så det är bra att det pratas om den ökande 
ojämlikheten men idag slänger sig politiker med 
begreppet i tid och otid. Under valrörelsen 2018 
sa nästan samtliga partiledare att jämlikheten 
måste öka. Det kändes falskt när det kom från 
de partier som banat vägen för utvecklingen. Det 
blir också förvirrande när alla politiska partier 
låter likadant. Om alla vill öka jämlikheten 

 spelar det väl ingen roll vad jag röstar på?  
Det spelar roll! Även om det låter likadant 

så är det stora skillnader. Borgerliga partier 
synliggör inte de olika förutsättningar som finns 
i samhället utan tror att valfrihet och inbland
ning av marknaden löser det mesta. I praktiken 
är det tvärt om. Det måste finnas tillräckligt 
med resurser för att skapa ett samhälle som ger 
alla samma förutsättningar. Resurserna måste 
skapas genom omfördelning. Trenden med ökad 
ojämlikhet kommer inte att brytas bara för att 
man säger så. Det behövs en aktiv politik som 
sätter stopp för den! Vänsterpartiet har den 
politiken.

Det här är första numret av en ny tidning 
från oss. Vi vill med den ge er väljare mer 
 information om vad Vänsterpartiet står för 
på lokal, regional och nationell nivå. I det här 
första  numret kan du till exempel läsa om den 
ekonomiska politik vi vill föra i Sverige och 
om  Carina: BBockupanten som blev region
politiker! 

Låt dig inte luras  
av  borgerliga partiers     
snack om jämlikhet

Enkät

Nina Orefjärd,  
Gruppledare Vänsterpartiet 

Region Västernorrland

Vi finns på Facebook och Instagram
Välkommen att följa eller kontakta oss på sidan Vänsterpartiet Örnsköldsvik eller Instagram 
vansterpartiet_ornskoldsvik för att se hur vi kämpar för ett rättvisare Örnsköldsvik!

LEDARE

Foto: Örjan Leek

Vilken är den viktigaste 
 jämlikhetsreformen vi ska 
jobba för?

Anton Landfors,  
29 år, permakulturist
– En jämlikhetsreform 
som också hjälper oss 
möta klimatförändring
arna är gratis kollektiv
trafik för alla. Barn, 
studerande, arbetslösa 
och äldre ska alla kunna 
förflytta sig även utan 
bilägande.

Lena Salö,  
68 år, skribent
– Sex timmars arbets
dag. Så att de unga 
orkar med sitt liv och 
ändå får en pension 
som går att leva på, när 
de blir gamla.

Maria Henriksson,  
33 år, formgivare
– Ett rättvist skatte
system som bygger 
välfärden – inte monte
rar ner den. Alla ska ha 
råd med en rättvis vård, 
skola och omsorg.



Inga pampar i 
Vänster partiet!

Många politiker har löner som de flesta bara kan 
drömma om. Vänsterpartiet vill sänka hög avlönade 
politikers arvoden. När andra partier vägrar och  
hellre skor sig själva går Vänsterpartiet före  
och infört partiskatt. Heltidspolitiker, som riksdags
ledamöter, tjänar minst 69 900 kr i månaden.  

Mer än dubbelt så mycket som medelinkomsten i 
Sverige. Våra politiker, också partiledaren Nooshi 
Dadgostar, och alla andra vänsterpartister med hel
tidsuppdrag får ut 29 800 kr i månaden efter dragen 
partiskatt. Fortfarande en bra lön men långt ifrån 
fantasisummorna!

Investera i en grön omställning  
för jobb och jämlikhet
Världen är i klimatnödläge. Samtidigt ökar ojämlikheten  i Sverige. I Stefan Löfvens regering 
skräddarsys politiken för rika och stora företag. En politik som ökar otryggheten och klyftor-
na. Arbetsgivaravgiften sänks, rut-bidragen höjs, privatiseringar och utförsäljningar inom 
välfärden uppmuntras. Det behöver inte vara så.  
Det är dags att ta ut en ny kurs som håller till vänster. 

 Grafisk Design & Illustration av Dauko Ramsauer

OMFÖRDELA NU!
läs mer på vansterpartiet.se

Tillsammans bygger vi 
Sverige starkare med 

jobb, jämlikhet och
framtidstro.

52 miljarder för att 
klimatanpassa och 
bygg ut städerna

Investeringar i klimat-
anpassade städer ger 
tiotusentals nya jobb. 
Utbyggnad av gång- och 
cykelbanor och ombygg-
nad av kontor till bostäder. 
Nya förskolor, skolor och 
äldreboenden. Klimatsmarta 
hyresrätter till rimliga hyror 
är bara några förslag.

Bort med 
timanställningar och 
delade turer
 
Inom äldreomsorgen råder 
tuffa arbetsvillkor. Många 
jobbar delade turer med 
osäkra anställningar. 
Otrygga anställningar och 
delade turer måste bort.
Vänsterpartiet såg till att 
det nu satsas 6 miljarder på 
att omvandla otrygga 
tim-anställningar till 
tillsvidareanställningar.

Låt hela landet leva 
– återför vinsterna

Vinsterna från vatten-
kraft och gruvnäring ska 
återföras till regionerna där 
de skapats. Satsa på ett 
klimatanpassat och utökat 
jordbruk som stärker vår 
självförsörjning av livs-
medel. Men också i hållbar 
infrastruktur; järnväg, 
kollektivtrafik, laddstolpar,  
fibernät och biodrivmedel. 

12 000 
sjuksköterskor för 
att rädda vården 
 
Bristen på vårdpersonal är 
akut. Samtidigt finns det 
många med vårdutbildning 
som arbetar i andra yrken, till 
exempel tolvtusen utbil-
dade sjuksköterskor. Bättre 
arbetsmiljö och högre löner 
får vårdpersonal att komma 
tillbaka.  

Stoppa vinstjakten  
– investera i barnen 
och våra äldre
 
Vinstjakten plundrar våra 
skolor och äldreomsorgen 
på pengar som går till risk-
kapitalisternas fickor
istället för rimliga 
arbetsvillkor, ökad 
personaltäthet och högre 
löner. För oss är det enkelt: 
välfärden är till för oss 
alla – inte för att ge vinst åt 
bolagens ägare.

Sex timmars
arbetsdag 
är framtiden 

Vi behöver ett arbetsliv 
med plats för fler, där 
människor inte slits ut i 
förtid. Kortare arbetstid 
ger fler jobb, ökar 
jämställdheten och 
jämlikheten. För oss är 
det enkelt: livet är mer än 
att arbeta ihjäl sig.

66hh
Gröna 
investeringar 
skapar nya jobb
 
En grön statlig invest-
eringsbank med 100 
miljarder kronor i kapital. 
Där kan stora och små 
företag, kommuner och 
regioner låna pengar 
för gröna investeringar 
till låg ränta för en grön 
omställning.
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Jag får träffa Sandro Scocco i verklig
heten, för han är immun mot covid19 
efter en omgång av sjukdomen som 
varade en hel månad. Nu är han åter
ställd och arbetar ibland på plats, på 
Vänsterpartiets riksdagskansli, i stället 
för hemifrån. 

Sandro Scocco kommer närmast från 
Arena Idé som chefsekonom och har gjort 
sig känd som ekonom inom socialdemo
kratin, innan han värvades av Vänster
partiets nyvalda ordförande Nooshi 
Dadgostar i höstas. Vårt samtal kommer 
att domineras totalt av klimatfrågan. 

Sandro Scocco menar att vi inte ska 
konsumera mindre för att rädda klimatet.

– Dels finns det ingen opinion för det. 
Ingen politiker vill lagstifta om sänkt 
inomhustemperatur, skippa bilen eller 
förbjuda att äta nötkött. Men dels så är 
det inte heller nödvändigt. Vi kan ställa 
om samhället, så att produktion och 
transporter blir hållbara och fossilfria, 
men det kräver stora satsningar.

– Det är ingen lösning på klimatkrisen 
att konsumera lite mindre. Det skulle 
kräva en alldeles för dramatisk konsum
tionsminskning. Det som måste till är 
en investeringsdriven omställning av 
hela ekonomin och i den kommer också 
nya jobb skapas. Vi kan inte heller tro 
att bara ta betalt per kilo för utsläppen 
är lösningen, för då får de som redan 
har det sämst ställt betala mest med för  
sämrad levnadsstandard. 

Idag blir världen alltmer orättvis. Och 
arbetslösheten har varit hög i decennier. 

– Jag minns valet 1982. Då rådde det 
massarbetslöshet, ansåg man, för då var 
arbetslösheten runt fyra procent. Det 
skulle vi betrakta som oerhört lågt idag. 
Vi måste tillbaka till full sysselsättning 
av en rad olika skäl.

Hög arbetslöshet gynnar arbetsgivar
na. För det försvagar löntagarnas och 
fackets position. 

– Så är det. Kapitalägarna tjänar på 

Årets förstamajparoll är ”Jobb, jämlikhet,  
framtidstro” och det passar verkligen Sandro 
Scocco. Vänsterpartiets chefsekonom anser  
nämligen att ett klimatanpassat samhälle  
kommer att ge fler jobb och mer rättvisa. 

– Ju längre tid vi väntar med att ställa om  
till ett jämlikt och hållbart samhälle, desto mer 
akuta åtgärder kommer behövas och desto  
värre kommer de sociala, ekologiska och  
ekonomiska konsekvenserna att hinna bli. 

Text: Lena Malmberg 
Foto: Agnes Stuber

Sandro 
Scocco

Vänsterpartiets nya 
chefsekonom:

” Att rädda 
klimatet 
kan skapa 
jobb och 
rättvisa! ”
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hög arbetslöshet. Det är knappast en kon
troversiell ståndpunkt. 

Det är svårt för facket att visa styrka i 
förhandlingar med arbetsgivarna, om det 
är långa köer till jobben. Sandro Scocco 
påpekar att facket har två uppdrag i för
handlingarna: Dels att företaget ska klara 
sig, så att jobben blir kvar, och dels att få 
upp lönerna så mycket som möjligt. Det 
är en väldigt svår balansgång. 

– Kollektivavtalet är otroligt viktigt. 
Det är själva basen för fackföreningarna. 
Makten och möjlighet till inflytande 
kommer av att man går ihop, man bildar 
ett kollektiv för att förhandla tillsammans 
gentemot arbetsgivaren. 

– Och om arbetsgivaren inte går med 
på kraven så gäller inte fredsplikten  
längre. Då kan det bli strejk. 

– För offentliganställda är det kruxet, 
att om de strejkar så hotas inte arbets
givarens vinster utan det kan tvärtom 
bli en besparing för arbetsgivaren. Men 
deras styrka är att sånt som vård, skola 
och omsorg är helt vitala samhällstjänster. 
Så det stödjer folk i allmänhet. 

Men då är det rätt konstigt  
att så många privatiseringar och 
utförsäljningar har gjorts?
– Det är egentligen inte så konstigt, ifall 
folk tror på vad vissa politiker säger. Ingen 
säger att vi ska privatisera så det blir 
ineffektivt, dyrt och främst ger vinster 
åt storföretag. De säger att det blir bättre 
och billigare. Det vill säga, de säger att 
de både kan sänka skatterna och ge folk 
en bättre välfärd. Men det motsägs av en 
fullkomligt bedövande mängd forskning.

Marknadskrafterna kommer inte att 
rädda klimatet, framhåller Sandro Scocco. 

– År 1997 enades världen i Kyotoproto
kollet om att minska utsläppen. Startåret 
för mätningarna var 1990, men sedan 
dess har utsläppen bara ökat.

– Det finns ingen historiskt omväl
vande fas där inte staten varit ledande. 
ASEA, som idag heter Asea Brown  
Boveri, kom ur statens ambitioner att 
elektrifiera samhället. Astra och Pharmacia 

är resultat av att det uppstod stor efterfrå
gan på läkemedel från satsningen på den 
offentliga sjukvården. Ericsson tillkom 
när staten uppmuntrade tillgång till tele
fon i hemmet och järnvägen byggdes ut av 
staten för att förbättra transporterna.

– Offentliga investeringar är avgörande  
för samhällsutvecklingen. Statens utbild
nings och forskningsinvesteringar är 
exempelvis helt avgörande för att svenska 
ekonomin ska kunna vara konkurrens
kraftig, men också för att skapa ett 
jämlikare samhälle där alla exempelvis 
får samma chans att klara skolan oavsett 
var man kommer ifrån.

Men sånt gör ju staten redan. 
– Men alldeles för lite! Alldeles för lång
samt! Och i vissa fall på helt fel sätt, som 
i skolan. 

– Ju längre tid vi väntar med att ställa 
om till ett jämlikt och hållbart samhälle, 
desto mer akuta åtgärder kommer behövas 
och desto värre kommer de sociala, eko
logiska och ekonomiska konsekvenserna 
att hinna bli. 

Samtidigt beskriver Sandro ett relativt 
bra politiskt läge för att kunna påverka. 

– Valet 2022 kommer att bli ett val 
mellan det nationalkonservativa blocket 
och ett politiskt alternativ som är beroende 
av Vänsterpartiet. Jag tycker därför att 
möjligheten att få genomslag för vår 
politik, naturligtvis beroende på val
resultatet, ser rätt bra ut.

SANDRO SCOCCO
Yrke: Vänsterpartiets chefsekonom
Bakgrund: Tjänsteman i regerings
kansliet, LOekonom, AMSdirektör 
och chefsekonom på myndighet.
Aktuell: Värvades till Vänsterpartiet 
när Nooshi Dadgostar tillträdde som 
ordförande
Bor: Stockholm
Familj: Tre barn varav ett bor hemma. 

Sandro  
Scocco om …
att ställa om
●    En utmaning är väldigt konkret och tydlig: Vi måste ställa om till  

förnybar energi. Det är inte småpotatis! Det är jätteinvesteringar. Därför 
kommer staten att behöva ta ledningen och se till att det blir genomfört. 

●    Det finns också väldigt spännande industriprojekt, till exempel i projek
tet Hybrit i Luleå där SSAB, LKAB och Vattenfall samverkar för att hitta 
ett sätt att framställa stål i en fossilfri process. Och stål, det behövs i 
bostadsbyggen, i bilkarosser, i en massa saker. Så stål kan vi inte vara 
utan, men vi måste kunna vara utan fossilstål.

att varva ner
●    Jag seglar. I Stockholms skärgård eller, ja, Östersjön. Jag tävlar inte, 

så bra är jag inte. Eller jo, mot dem jag möter på fjärden. Haha! Så viss 
tävlingsinstinkt har jag väl.

●    Jag kollar på serier, precis som alla andra. Helst historiska serier just nu, 
Peaky Blinders. 

●    Jag läser gärna, vad som helst, allt från fakta till skönlitteratur, deckare. 
Jag är allätare.

Skapa en bättre framtid 
– för hela landet!
Vi kan lära oss mycket av den kris som pandemin 
skapat under det senaste året. Det har blivit tydligt 
vilken skada marknadsstyrningen av vård och omsorg 
skapat. I Coronakommissionens första delrapport 
framgår att de höga dödstalen i äldreomsorgen i hög 
grad beror på resursbrist, otrygga anställningar och 
privatiseringar. Ändå fortsätter de förlegade nylibe
rala idéerna att prägla den ekonomiska politiken i 
Sverige. Men det behöver inte vara så.

Det är vi i Vänsterpartiet som har viljan och idé
erna för att skapa förändring. Nu sätter vi igång ett 
arbete för att formulera en ny ekonomisk politik – för 
full sysselsättning, jämlikhet och hållbar ekonomisk 
utveckling.

Staten måste ta ett större ansvar för att hejda 
klimat krisen. Det krävs styrning och regleringar, men 
också massiva investeringar i infrastruktur och fossil
fri energi så att vår industri kan ställa om och skapa 
jobb i hela landet.

Det behövs ett kunskapslyft för att få fart på både 
jämlikheten och produktiviteten, från förskola till 
forskning och över hela livet.

För att få landet att fungera bra behövs starka och 
trygga löntagare, rättvisa löner och anständiga jobb.
När pandemin så småningom lagt sig har vi en unik 
möjlighet att lämna den gamla, misslyckade eko
nomiska modellen bakom oss och bygga upp något 
bättre. Vi kan ställa om till ett socialt, ekologiskt och 
ekonomiskt hållbart samhälle. Vägen ut ur ekono
miska kriser i historien har gått genom stora statliga 
investeringar och politiska reformer.

Vänsterpartiet sitter inte fast i förlegade politiska 
idéer om att marknaden ska lösa allt.  Vi har en politik 
som kan ta Sverige framåt, och vi har en rörelse som 
växer och drivs av medlemmar tillsammans. Kom med 
du också, så blir vi fler som kan skapa jobb, jämlikhet 
och framtidstro.

Nooshi Dadgostar, 
partiledare för Vänsterpartiet



Carina föddes 1980 på  
 Sollefteå sjukhus. Ett starkt enga
gemang mot orättvisor har alltid 
varit en del av hennes liv. Under sin 
tid på Coop arbetade hon fackligt, 
idag arbetar hon som tandsköterska 
inom folktandvården och har tagit 
klivet in i regionpolitiken.

Vad hände i februari 2017 när 
BB-Sollefteå skulle stänga?
– Efter att jag själv varit sjuk
skriven för utbrändhet och varit 
inne i ”vårdkarusellen” med nya 
läkare vid varje besök, så kände jag 
att jag ville ha en förändring. 

– Under den perioden var det 
många nedskärningar, framför allt 
i Sollefteå. Jag minns första gången 
jag hörde om förslagen och insåg 
vilka konsekvenser de skulle få. 
Bara för att man tar bort BB så 
försvinner ju inte patienterna, de 
åker till nästa sjukhus vilket skapar 
en dominoeffekt som inte gynnar 
någon patient i länet. Patienter
na i västra delen av länet fick en 
väldigt lång restid och skapade kö 
på länets övriga BB. Jag bestämde 

mig för att ockupera BB för att få 
 politikerna att förstå det!

 
Varför tror du att  
BB- ockupationen fick  
en så  massiv bevakning?
– Det var ett aktuellt ämne och 
något som berörde hela Sverige. 
Förlossningsvården har länge varit 
eftersatt och BBockupationen lyf
te upp det på politikernas bord. Det 
blev stora rubriker och utländsk 
bevakning för att ingen trodde att 
förhållandena för förlossningsvår
den i Sverige var så undermåliga.

 
2018 klev du in i Vänster-
partiet. Vad var det som  
fick dig att ta det steget?
– Jag insåg snabbt att med sittan
de majoritetspolitiker kommer vi 
ingen vart, de vill inte ha en dialog 
med BBockupanterna. Så jag fick 
bli politiker. Sedan hösten 2018 sit
ter jag nu i HSN och i full mäktige. 
Jag var först med i Sjukvårds
partiet, men de har ingen helhets
förankring på riksdagsnivå och 
 besluten som fattas där är viktiga 

för att få till förändringen i vården. 
V är idag det enda partiet som 
arbetar hårt för att hela välfärden, 
med hälso och sjukvården inräk
nad, ska få tillräckliga resurser.

 
Nu sitter du i regionfull-
mäktige och HSN. Hur är det 
att vara politiker på insidan?
– Kampen för att öppna BB i 
Sollefteå fortsätter. Jag känner att 
jag påverkar genom att ockupera, 
men nu kan jag också lägga fram 
förslag, ställa frågor och framför 
allt ge en verklighetsförankrad bild 
som jag ofta upplever att majori
tetspolitikerna saknar och blundar 
för. Jag kämpar också för att skapa 
en bättre vård i hela Sverige och 
kontakten med V:s rikspolitiker är 
viktig för det. 

FEM VÄNSTERKRAV FÖR  
REGION VÄSTERNORRLAND
1. Tre fullvärdiga akutsjukhus!
2. Rejäl satsning på personalen 
för att minska behovet av hyr
personal!
3. Budgetera inte underskott, 
synliggör behoven och arbeta 
för att få bukt med problemen!
4. Förbättra samverkan och 
vårdkedjan mellan kommun och 
region så patienter inte kommer 
i kläm!
5. Skär ned på administration, 
mer pengar till kärnverksam
heten!

Carina Hellström 
– BB-ockupanten 
som blev regionpolitiker
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Har du frågor?

I februari 2017 var hon en av initiativ tagarna 
bakom BBockupationen i Sollefteå. Då 
anade hon inte vilken uppmärksamhet som 
 ockupationen skulle få, eller att hon själv fyra 
år senare skulle sitta som politiker i  Hälso  
och sjukvårdsnämnden (HSN). 

Jag heter Sebastian Nygren och är Vänster partiets ombuds
man i Västernorrland. Kontakta mig gärna om du är nyfiken 
på Vänsterpartiets politik eller har övriga funderingar!

Carina Hellström. Till höger tillsammans med Jonas Sjöstedt  när 
han  besökte ockupationen.

Telefon: 073-8347292
Mejl: sebastian.nygren@vansterpartiet.se

 
KRÖNIKA

Det finns ett 
hopp och det  
är (V)i!
Sedan 2018 har jag världens bästa 
jobb, att hjälpa Vänsterpartiet föra politik 
i  Västernorrland. Det värmer i hjärtat att 
dagligen få arbeta för ett parti som ser alla 
människors lika värde och som jobbar hårt 
för klasskamp, socialism och jämlikhet.

Jag hoppas att fler av er vill ta steget 
att bli mer aktiva medlemmar. Nu har vi 
på börjat valarbetet som vi kallar Valtåget 
och den här tidningen är en del av det. 
Till sammans kan vi skapa förändring och 
nu behövs alla vänsterkrafter. Med din röst 
når du syrran, grannen och tanten på ICA. 
Sen når de lika många i sin tur och vips är 
 vänstersnacket i fikarummen igång. För 
Sverige behöver en vänstersväng. 

Idag har ojämlikhet och utanförskap 
delat upp vårt land. Några få har groteska 
tillgångar och privilegier, medan väldigt 
många istället drabbas av utförsäkring, 
osäkra anställningar och allt uslare välfärd. 
Våra skolor, äldreomsorgen och sjukvården 
går under av ständiga effektiviserings
krav och välfärdssystemen får allt mindre 
resurser – medan de rika roffar åt sig! Fler 
vänsterröster möjliggör ett systemskifte på 
våra villkor. Men vi behöver bli många fler 
för att kunna genomföra våra reformer i 
riksdag och regering!

Hoppet är (V)i löntagare som med våra 
röster kan återta folkmakten, stoppa utför
säljningar och privatiseringar och reformera 
skattesystemet. Skicket på ens tänder ska 
inte vara en klassfråga och långvarig sjuk
dom ska inte innebära ättestupa. Kollektiv
trafiken måste fungera även på landsbygden, 
för att Sverige snabbt ska kunna nå sina 
klimat mål. Vi ska skapa omställningsjobb 
och ge våra unga en framtid på plane
ten med stora arealer böljande skog som 
koldioxidsänka. Vänsterpartiet håller det vi 
lovar och när vi får chansen att genomföra 
jämlikhetspolitik, då tar vi den varje gång. 
Låt valet 2022 bli vårt rödaste val!

Ulrica Ödebygd, politisk sekreterare 
för Vänsterpartiet Västernorrlands 
distrikt och region
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Vi ska alla förhoppningsvis bli 
gamla. En dag kommer vi att behöva 
hjälp, för att kunna leva och överleva. 
Två vänsterpolitiker i Örnsköldsvik 
funderar över vad som måste göras för 
att ge det viktiga och krävande arbetet 
inom vård och omsorg den status det 
förtjänar.

– Vi måste skapa en verksamhet 
som är bra, både för de händer som 
utför den och de människor som är 
beroende av den. Händerna måste bli 
fler! Bra bemanning ger en bra arbets
miljö och ökar yrkets attraktionskraft 
menar Héctor López Ortega som sitter 
i Humanistiska nämnden och arbetar 
som undersköterska inom vård och 

omsorg. Kompetenshöjning och håll
bart ledarskap måste till. Stress går ut 
över både personal och de äldre.

Ulla Grundberg Larsson sitter 
i Omsorgsnämnden och hon vill se 
heltid som norm, deltid en möjlighet. 
Inga timanställningar. Högre lön. 
Bättre scheman. Inga så kallade hälso
scheman. Var 3:e helgtjänstgöring. 
Inga delade turer. Högre personal täthet.
– Låt personal vara delaktig i verk
samhetsutveckling och bli lyssnad på. 
Samma bemanning vardag som helg 
inom SÄBO. Bort med minutjakten i 
hemtjänsten. Detta tillsammans skulle 
ge framtidstro, säger hon. Ulla Grundberg Larsson och Héctor López Ortega.

6 timmars arbetsdag...
... är en framtidsreform! Förkortad arbetstid med bibehållen lön möjliggör att vården 
och omsorgen lättare kan rekrytera och behålla personal, samt bidrar till ett hållbart 
arbetsliv med minskad sjukfrånvaro.

Hallå 
där!

Ulrica Ödebygd, ny ordförande 
Vänsterpartiet Örnsköldsvik

Vad är det som driver dig?
– Alla människors rätt till ett värdigt liv. 
Oavsett vad du drabbats av så ska trygg
hetssystemen och samhällets nät fånga 
upp. Det möjliggörs när vi skapar ett ge
nuint jämlikt och inkluderande sam hälle. 
Då minskar också missnöjet samtidigt 
som demokratin stärks. 

Vilken är den viktigaste  
frågan för dig?
– Klimatfrågan, helt klart. Tiden är knapp 
nu. Klarar vi inte klimatkrisen faller allt 
annat. Vänsterrörelsen globalt måste 
kämpa för en jämlik omställning. De 
rikaste är de största utsläpparna och måste 
ta största ansvaret, men alla människor 
behöver göra ett enormt medvetandekliv 
och börja ställa om. 

Hur ska vi jobba för att  
få vänstern att växa?
– Genom att ge hopp och visa att vänstern 
har lösningarna. Vi SKA bli fler som 
röstar rött och vi SKA genomföra system
skiftet! Vi ska slåss för alla marginali
serade, samtidigt som vi nu organiserar 
oss och utbildar oss. Inför nästa mandat
period står vi bättre rustade än någonsin. 
Engagera dig, för din insats behövs och 
gör skillnad.

Vård och omsorg – framtidens viktigaste yrke

Yrke: Samhällsbärare!
Under det dryga året med 
corona har det blivit tydligt 
vilka grupper på arbets
marknaden som vi absolut 
inte kan klara oss utan, om 
samhället ska fungera. Om 
inte undersköterskan, buss
chauffören, förskolläraren 
och läraren tar sig iväg till 
jobbet varje morgon faller 
hela samhällsstrukturen.

Ändå är det just dessa grupper, 
som det de senaste decennierna har 
sparats in allt mer på. Det har gått 
under namnet effektiviseringar, men 
har inne burit att allt färre ska sköta 
allt mer och på allt sämre villkor, både 
vad gäller arbetsmiljö, arbetstider och 
löner.

Med tanke på att en allt större del 
av befolkningen nu går in i gruppen 
äldre och att samtidigt stora delar 
av de yrkesarbetande kommer att gå 
i pension under de närmaste åren, 
kommer det att behövas många nya 
välfärdsarbetare väldigt snart. Vem 
ska ta de jobben? Vem vill jobba där 
med de villkor som ges idag?

Vi har frågat några yrkesverksamma 
hur de har det på jobbet, vad som ger 
dem glädje och kraft, men också vilka 
missförhållanden de ser och som de 
kämpar för att få slut på. 

Kjell Strömstedt, chaufför: 
– Jag arbetar som busschaufför, inom 
särskolan och omsorgen. Det som 
ger mig kraft i jobbet är mötet med 
elever och brukare. Jag ser ofta att det 

uppstår missförstånd kring människor 
med funktionsvariation. De gör en stor 
insats i stan, med städning och annat, 
men är ganska osynliga för övriga 
kommuninvånare. Jag vill arbeta för 
en bättre förståelse för dessa grupper, 
men också fackligt för chaufförsyrket. 
Vi behöver bättre löner och bättre 
arbetsförhållanden samt ökad säkerhet 
i och utanför fordonet. Jag tycker man 
ska engagera sig där man kan! Jag är 
medlem i Facklig Vänster och ledamot 
i Transportarbetarförbundet samt i 
Taxiklubben Örnsköldsvik. 

Johanna Thorsson Tyrberg, 
 undersköterska i hemtjänsten:
– Jag arbetar nu som undersköterska 
i en nystartad hemtjänstgrupp, efter 
att i många år varit verksam som 
taxichaufför. Det som ger mig kraft i 
jobbet är känslan av att vara behövd. 
Att underlätta vardagen för brukarna 

och se deras glädje när man kommer 
– det värmer mitt hjärta. Men brukar
nas schablontider täcker inte behovet 
och det leder till att man stressar för 
att hinna med. Stressen kan göra att 
man istället känner sig otillräcklig och 
misslyckad. Det sliter på kroppen och 
leder till problem med sömn, mage 
och blodtryck. Jag och mina kollegor 
kämpar för att vårt arbete ska upp
värderas och för att det ska skjutas till 
mer pengar till vården. 

Vänsterpartiet arbetar för att 
en större del av BNP ska gå till det 
offentliga. Vi kräver att en större del 
av skatterna går till högre löner och 
bättre arbetsvillkor för våra allra mest 
värdefulla yrkesarbetare. Sex timmars 
arbetsdag för alla är ett självklart mål. 
Om personalen orkar och mår bra blir 
kvaliteten i det arbete de gör för alla 
oss andra också bättre. 

Kjell Strömstedt och Johanna Thorsson Tyrberg.
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11.45
startar Vänsterpartiets 
digitala sändning av 
årets 1 maj firande
Följ sändningen på  
vansterpartiet.se  
eller på Vänsterpartiets 
sociala medier exempel-
vis Facebook.

12.00 – 12.30  
Nooshi  
Dadgostar
håller 1-majtal 
Hör vänsterns nya  
partiledare på 1 maj.
Talet visas också  
på SVT.

Vi ses på nätet!
12.30  
Nooshi Dadgostar och 
Sandro Scocco pratar 
politik och samtalar med 
spännande gäster. 
Musik, ståuppare och 
politik, gäster och inslag 
från förstamajfiranden  
över hela landet. 


